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Sve češće se govori o uvođenju kovid pasoša, kakav je stav SZO 

Direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji Marijan Ivanuša kaže za RTS da se situacija 

sa koronom globalno smiruje, ali da se još uvek moramo pridržavati mera. 

Marijan Ivanuša je, govoreći o eventualnom uvođenju kovid pasoša, rekao da je stav SZO o toj temi 

jasan: "Nema uslova za uvođenje pasoša jer nema dovoljno naučnih dokaza koji bi potvrdili da vakcina 

sprečava asimptomatsku zarazu i prenos sa zaražene na nezaraženu osobu". 

Gostujući u Dnevniku RTS-a, naveo je da javne zdravstvene mere treba da se baziraju na struci a ne da 

budu predmet geopolitičkih odluka. 

Objašnjava da se mera i dalje treba pridržavati iako je vakcinacija u toku. U tom kontekstu spomenuo je 

državu Izrael koja je vakcinisala prvom dozom dve trećine stanovnika, ali ima i najviše zaraženih na sto 

hiljada stanovnika. 

"To jeste veliki izazov, jako je teško svim ljudima, dugo traje pandemija, vakcina donosi novu nadu i 

početkom vakcinacije se ljudi brzo i lako opuste. Vidimo svetlo na kraju tunela ali moramo da ispratimo 

mere – maska, distanca, još par meseci dok se ne stekne kolektivni imunitet", naglašava Ivanšua. 

Ukazuje da se globalno situacija sa koronom malo smirila, ne pogoršava, ali i dalje ima mnogo 

novoobolelih a u pojedinim državama se brojke i povećavaju. 



 
 

"Pažljivo posmatramo nove tipove virusa, još uvek trebamo ispratiti sve preventivne mere. Ako ne 

ispratimo mere, možemo očekivati sledeći talas koji može biti loš", naglasio je Ivanuša gostujući u 

Dnevniku RTS-a. 

Podseća da je SZO dala privremene dozvole za upotrebu vakcine "Fajzera" i "Moderne", što je 

uobičajeno tokom vanrednih situacija kao što je ova pandemija. 

"Očekujemo i za 'Astra Zeneku', to bi omogućilo da Srbija dobije 'Astra Zeneku' putem Kovaks inicijative. 

U pregledu je i dokumentacija kineskih proizvođača 'Sinovaka' i 'Sinofarma', u toku je inspekcija 

proizvodnje, odluku očekujemo u martu. Ruski proizvođač je prosledio dokumentaciju", naveo je 

direktor kancelarije SZO u Srbiji. 

Kada je reč o najavljenoj proizvodnji ruske vakcine "sputnjik" na Torlaku, Ivanuša je naveo da je to jako 

važno za Torlak i da je SZO uključena u pregovore. 

 

 

Značajan skok obolelih u Vranju, dr Tiodorović objašnjava razloge 

Najviše novozaraženih je u Beogradu - 626. U Vranju 127, što je značajno više u odnosu na sredu. Skok i 

u Novom Sadu - danas 100 novoobolelih. U Kruševcu je 70 novoinficiranih osoba. Svi ostali gradovi oko i 

ispod 30. Vranje je postalo novo žarište. Epidemiolog dr Branislav Tiodorović kaže za RTS da su se ljudi 

malo opustili, ali i da državljani Severne Makedonije masovno dolaze u prodavnice u tom gradu. 

Branislav Tiodorović je gostujući u Beogradskoj hronici rekao da je juče bio na gradskom Kriznom štabu u 

Vranju i obišao grad. 



 
 

"Postoji objašnjenje, a to je da ipak smo malo popustili sa sprovođenjem mera i posebno zbog lepog 

vremena, pa čak i oni koji su bili najdisciplinovaniji su malo popustili", kazao je Tiodorović. 

Drugi razlog je, kaže, to što državljani Severne Makedonije dolaze masovno u prodavnice u Vranju. 

"Ne samo da je gužva u 'Lidlu' u šta sam mogao lično da se uverim, već veliki broj gostiju iz te zemlje 

dolaze u ugostiteljske objekte u Vranju. Mere se moraju odnositi na sve, pa i strane državljane. Dobro je 

i korisno i za trgovce i za državu što dolaze ljudi iz te države, ali moramo se čuvati toga", istakao je 

Tiodorović. 

Na pitanje kako to da je vakcinisano više od 600.000 ljudi, a da se povećava broj oboleli, Tiodorović kaže 

da se to dogodilo i u Izraelu koji je u sada lider u obuhvatu vakcinacijom. 

"To nije nešto novo. Problem je da ljudi shvate da vakcinacija jeste odlučujuće rešenje i da se moraju 

primiti dve doze, da moramo vakcinisati između milion i po, dva miliona ljudi i to sa dve doze. Moramo 

biti spremni za vakcinaciju u mirnoj situaciju. Ovo nije dobro, moramo spustiti ovaj broj. Hospitali su 

nam puni, svi oni koje smo stavili da rade u prvi red su opterećeni i dalje. To važi i za velike gradove, ali i 

za male kovid bolnice", kazao je Tiodorović. 

 

 

Brnabić za Si-En-En o uspehu vakcinacije u Srbiji 

Srbija je uspešna u vakcinisanju zato što je veoma rano donela odluku da nabavka vakcina bude prioritet 

i da to ne posmatra kao geopolitičko, već isključivo zdravstveno pitanje, istakla je premijerka Ana 

Brnabić u intervjuu američkoj televiziji Si-En-En. 

Premijerka Srbije je navela da je razlog uspešnog procesa imunizacije stanovništva i sprovedena 

digitalizacija. 



 
 

"Odlučili smo se da idemo direktno u pregovore sa raznim proizvođačima, ne smatrajući to geopolitičkim 

pitanjem, već onim što to i jeste - zdravstenim pitanjem, a sve samo sa jednim ciljem, a to je da 

dobijemo što pre cepiva", objasnila je premijerka. 

Brnabićeva je podsetila da je Srbija možda bila prva zemlja u svetu koja je potpisala ugovor sa Fajzerom, 

kao i druga u Evropi koja je dobila njihovu vakcinu. 

"Bili smo i prva zemlja u Evropi koja je potpisala ugovor sa kineskim Sinofarmom i dobili smo prvi njihove 

vakcine. Mi smo odlučili da ovo pitanje tretiramo kao ključno prioritet", podvukla je premijerka. 

Digitalizacija ključ uspeha 

Brnabićeva je, kao drugi razlog uspešnosti procesa vakcinacije, navela digitalizaciju javnih servisa, što je 

bio prioritet u protekle četiri godine. 

"To nam je omogućilo da veoma brzo imamo pametan sistem koji čini ovaj proces veoma lakim za 

građane, transparentnim i za nas lako za upravljanje", dodala je ona. 

Brnabićeva je rekla da ne želi da učestvuje u raspravama da li je trebalo nabavljati samo zapadne vakcine 

ili i ruske i kineske, rekavši da veruje da je pitanje vakcinacije prioritetno širom sveta, pitanje spašavanja 

života, a da to nema veze sa politikomm i geopolitkom. 

Kao kandidat za prijem u EU, dodala je, fokus Srbije jeste put ka članstvu, podsetila je ona dodajući da je 

Srbija učestvovala u svim naporima Unije za razvoj i dobijanje vakcina. 

"Kao mala zemlja mi smo donirali 2,1 milion evra preko Evropske komisije za razvoj vakcine u korist svih 

nas. Takođe smo i deo mehanizma Kovaks, ali smo mislili da bi bilo dobro da pokrenemo i direktne 

pregovore sa proizvođačima", ukazala je Brnabićeva. 

Kazala je da su prve vakcine koje su došle u Srbiju bile Fajzerove, ali da su i Sinofarmova i "sputnjik" 

vakcina bezbedne i efektivne, što je jedino bitno. 

Kazala je i da očekuje da do kraja ovog meseca Srbija dobije i prve isporuke AstraZeneka vakcina. 

"Radimo sve što možemo da osiguramo da se naši građani vakcinišu, da budemo bezebdni, da se život i 

privreda vrate normalnosti što je pre moguće", ukazala je ona. 

Na kraju dana EU će dobro obaviti svoj posao  

Na pitanje da li u ovom trenutku nije bilo lakse što Srbija nije u EU, kao što je to slučaj sa Velikom 

Britanijom, zemljom koja prednjači u vakcinaciji, Brnabić je kazala da ne može to reći. 

"Zemlje članice EU imaju mnogo benefita koje mi nemamo, uključujcuhi budžetsku podršku za oporavak 

posle kovid krize", dodala je ona. 

Ukazala je da je očekivala da će multilateralizam da prevlada i da će svi postaviti kao zajednički prioritet 

podršku razvoju, proizvodnje vakcina, sa ciljem povećanja kapaciteta. 



 
 

"Mislim na kraju dana da će EU dobro obaviti svoj posao. Možda je kasno startovala, ali izaćiće snažnija 

iz svega ovoga", uverena je premijerka. 

Na konstataciju da u Srbiji građani mogu da biraju vakcine i pitanje koje vakcine najviše žele, Brnabić je 

prenela da velika većina kaže da želi da se vakciniše bilo kojom vakcinom koju imamo jer su sve 

bezbedne. 

"Mi pratimo sve procese odobrenja vakcina u zemljama porekla, ali i Svetskoj zdravstvenoj organizaciji i 

EU. Naša Agencija za lekove, tako je, registrovala Fajzerovu vakcinu dan posle odobrenja nadležne 

ustanove u SAD, i par dana pre EU. Imamo duple, a i trostruke standarde bezbednosti koje 

primenjujemo. Čekamo najpre da neko registruje, pa onda analiziramo svu dokumentaciju i uzorke", 

objasnila je Brnabićeva. 

Zbog toga, uverena je, građani apliciraju za bilo koju vakcinu. 

Dodala je da je kineska vakcina veoma popularna, ali i zato što je najviše imamo na raspolaganju. 

Podsetila je da je sinoć dočekala novu pošiljku od pola miliona vakcina iz Kine. 

"Najvažnije je da se građani vakcinišu, nije važno kojom", rekla je ona. 

Balans između zdravstvenih mera i potreba privrede  

Upitana za epidemiološke mere Brnabićeva je kazala da Srbija pokušava da pronađe oprezan balans 

između potrebnih zdravstvenih mera, privrede i psihičkog stanja građana kojima je dosta restrikcija. 

"Uspešni smo jer su građani disciplinovani, a i poslodavci, te i pre svega ugostitelji koji cene što mogu da 

rade, pa pomažu u sprovođenju mera. To sve daje rezultate", objasnila je Brnabić. 

Podsetila je da je Srbija imala najpre najrestriktivnije mere u svetu i da od tada pokušava da balansira 

između omogućava što slobodnijeg života i rada uz potrebne mere i stalno praćenje razvoja situacije. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Srbija spremna da ispuni sve zahteve za proizvodnju vakcine "sputnjik" 

U Palati Srbija održan je sastanak srpske i delegacije Rusije povodom uspostavljanja zajedničke 

proizvodnje vakcine. Delegacija ruskih stručnjaka, proceniće tehnološke i kadrovske kapacitete u 

Institutu "Torlak" za proizvodnju vakcine "sputnjik". 

Rusku delegaciju čine predstavnici ministarstva za industriju, Fonda direktnih investicija koji su direktno 

zaduženi za organizaciju proizvodnje i distribucije vakcina i u Rusiji i u celom svetu i ruske Agencije za 

lekove. 

"Za prvu fazu koja bi uključivala transport supstanse koja je neophodna za proizvodnju vakcine, punjenje 

vakcina u Srbiji, za pakovanje i za distribuciju postoje tehnološke mogućnosti i ta faza bi mogla da traje 

od dva do tri meseca a za pun ciklus proizvodnje bi trebalo od 9 do 10 meseci", rekao je ministar nenad 

Popović. 

Prema njegovim rečima predsednik Vučić je rekao da je Srbija spremna da obezbedi sredstva i za 

izgradnju novih kapaciteta i za kupovinu sve neophodne opreme koja će zadovoljiti najvišem tehničke i 

tehnološke standarde kako bi se vakcina "sputnjik" proizvodila kod nas ne samo za region već i celu 

Evropu. 

"Siguran sam da ćemo uz zalaganje naših eksperata iz Torlaka, ministarstva zdravlja i predednika Vučića 

uspeti da postignemo da se vakcina proizvodi u Srbiji", rekao je Popović. 

Ambasador Rusije Aleksandar Bocan Harčenko je rekao da je veoma zadovoljan razgovorima koji 

otvaraju novu fazu saradnje o mogućnostima proizvodnje vakcine „Sputnjik" u Srbiji. 



 
 

"To bi Srbiji omogućilo da proizvodi vakcinu i za druge zemlje u regionu pa i šire u Evropi. Što se tiče 

Rusije mi smo otvoreni da pružomo tehnološgiju i pomoć u proizvodnji vakcine "sputnjik". Naš cilj je d 

imamo prijatelje i saradnju u nečemu što sada ujedinjuje sve a to je borba protiv koronavirusa i 

pandemije", rekao je ambasador Rusije. 

Upotrebu vakcine "sputnjik" razmatra i EU i mbasador očekuje da će to ići bez politizacije nna osnovu 

objektivnih podataka. 

"Želim uspeh delegacijama, nastavak distribucije i isporuke vakcine i nadam se i verujem da će biti i 

proizvodnja „sputnjika" ovde u Srbiji", poručio je ambasador Bocan Harčenko. 

"Torlak" ima tehnologiju i ljude za proizvodnju vakcine 

Direktorka Instituta "Torlak" Vera Stoiljković kaže da su pre dve nedelje imali priliku da obiđu pogon 

fabrike "Generijum" i upoznaju se sa procesom proizvodnje vakcine "sputnjik". 

"Tehnologiju koju smo mogli da sagledamo i koju smo videli u ovoj fabrici nam je poznata i bili smo u 

prilici da se uverimo da bi nam transfer tehnologije i znanja bio apsolutno moguć i zajednički smo 

zaključili da je moguće da se vakcina proizvodi i u Srbiji. Institut "Torlak" poseduje tehnologiju, 

stručnjake koji su spremni da odgovore ovom ozbiljnom zadatku i nadamo se da će se sutra kolege iz 

Rusije u to i uveriti", rekla je Stoiljkovićeva. 

 

 

BORBA PROTIV KORONE U NIŠU Od sutra masovna vakcinacija na tri punkta u Kliničkom centru, iz 

Izraela stigao respirator na poklon 

U Kliničkom centru Niš sutra počinje masovna imunizacija protiv korona virusa, izjavio je danas direktor 

te zdravstvene ustanove Zoran Perišić. On je kazao da će se vakcinacija sprovoditi na tri punkta u KC Niš i 

da će biti angažovano 20 lekarskih timova. 



 
 

- 'Sutra i u subotu dobićemo određene količine doza, mislim da je u pitanju Sputnjik V vakcina, a 

davaćemo ih po redosledu koji dobijemo iz Ministarstva zdravlja - rekao je Perišić. 

Vakcinacija u Nišu 

Dodao je da će se nastaviti imunizacija i u Domu zdravlja Niš, a da je cilj da se otvaranjem punktova u 

Kliničkom centru, poveća broj vakcinisanih protiv virusa korona. 

- Nadam se da ćemo nastaviti uspešnu politiku, koju vodi predsednik Vučić, kada je u pitanju zdravlje 

građana. Srbija kao mala država ima veći izbor vakcina i veće količine vakcina, dok mnoge zemlje u 

okruženju nisu ni počele imunizaciju - rekao je Perišić. 

Ukazao je da je epidemiološka situacija još uvek nestabilna i da se broj novozaraženih kreće oko 2.000 na 

dnevnom nivou zbog čega, kaže, nije vreme za opuštanje i popuštanje mera. 

''Apelujem da se građani pridržavaju mera i da se prijavljuju za vakcinaciju jer je to jedini način da 

izađemo kao pobednici u borbi sa virusom'', naglasio je Perišić. 

Izrael donirao respirator 

Ambasador Izraela u Srbiji Jahel Vilan posetio je danas Niš, gde je predao respirator Klinici za 

kardiohirurgiju kao donaciju te zemlje niškom Kliničkom centru. 

Direktor KC Niš Zoran Perišić izrazio je zahvalnost ambasadoru na uručenoj donaciji i naglasio da će novi 

aparat omogućiti da se u Klinici za kardiohirurgiju operiše veći broj pacijenata. 

Ističući značaj donacije, Perišić je kazao da se pacijenti obično skinu sa respiratora 24 sata posle 

operacije, ali da zbog ozbiljne kliničke slike nekada i danima ostanu na aparatu što se odrazi na program 

operacija. 

''Sada ćemo moći da operišemo više pacijenata. Hvala jevrejskom narodu na ovoj donaciji, naći ćemo 

načina da se odužimo'', rekao je Perišić. 

Direktor Klinike za kardiohirurgije KC Niš Dragan Milić izrazio je zadovoljstvo posetom izraelskog 

ambasadora ističući da je počela nove era u saradnji i prijateljstvu Srbije i Izraela. 

Milić je najavio formiranje Udruženja srpsko-izraelskog prijateljstva i istakao da su srpski i jevrejski narod 

zajedno prošli kroz tragične događaje i da su prijateljstvo i bratstvo dva naroda iskovani u nesreći i u 

tragediji. 

''Želimo da učvrstimo prijateljske veze i jedna od naših inicjativa biće da se KC Niš pobratimi sa jednom 

od najvećih bolnica u Izraelu i da počnemo saradnju u oblasti zdravstva'', rekao je Milić. 

Ambasador Vilan je rekao da je epidemiološka situacija u Izraelu komplikovana i da je u toj zemlji do 

sada vakcinisano više od tri miliona ljudi, ali da je broj novozaraženih i dalje visok na dnevnom nivou. 



 
 

''Zbog velikog broja vakcinisanih možemo da budemo optimističniji. Nadamo se da će imunizacija uticati 

da se smanjiti broj teških slučajeva zaraze virusom korona i da se smanjiti broj smrtnih slučajeva'', rekao 

je Vilan koji je u Nišu posetio i Naučno-tehnološki park. 

 

"Od 2.000 juče zaraženih, sigurno će njih 20 preminuti" 

Broj novozaraženih od koronavirusa na jugu Srbije raste, rekao je za RTS prof. dr Radmilo Janković, 

zamenik direktora Univerzitetskog kliničkog centra Niš. 

Ne očekuje da će se broj pacijenata u naredne dve do tri nedenje smanjiti i poziva građane na oprez 

tokom predstojećih praznika, prenosi Blic. 

Prof. Janković kaže da trenutna situacija s koronavirusom nije uobičajena i razlikuje se od onoga što se 

dešavalo prethodne godine. 

"Imamo stagnaciju broja novih pacijenata i veliki broj teških pacijenata. Da bi se stekla kompletna slika, 

imamo brojeve pacijenata i u okolnim kovid bolnicama i taj broj, nažalost, poslednjih dana raste. Ne 

raste dramatično, ali broj hospitalizovanih je svakog dana od pet do deset odsto veći. Nemam mnogo 

razloga za optimizam i nisam optimista da će se dramatično smanjiti broj pacijenata u naredne dve do tri 

nedelje", istakao je dr Janković za RTS. 

"Nećemo imati magični lek" 

Prema njegovim rečima, epidemiološke mere se ne poštuju precizno, a dodatnu brigu zadaju budući 

praznici i spajanje neradnih dana s vikendom. 



 
 

"Siguran sam da će mnogi naši sugrađani pohrliti ka banjskim centrima i skijalištima. Koliko vidim, veliki 

broj njih se vraća zaražen. To su mlađi ljudi koji ne poštuju mere. Obolevaju onda njihovi prijatelji, stariji 

ukućani. Situacija je takva da će od 2.000 juče zaraženih, sigurno njih 20 preminuti. Bio bih iznenađen da 

taj broj bude manji, verovatno će biti i veći", rekao je rukovodilac kovid-centra Kličničkog centra u Nišu i 

dodao da situacija i dalje zahteva maksimalnu koncentraciju i ozbiljnost. 

On navodi da još ne postoji lek koji je prošao određene faze kliničkog ispitivanja i da se može naći na 

tržištu i u bolnicama, a koji leči od kovida 19. 

Istovremeno, ponavlja da ne postoji nijedan naučni dokaz da vakcinacija šteti čovečanstvu. 

"Nećemo imati magični lek, niti će virus upasti u Sredozemno more i Atlantski okean. On neće nestati i 

svakog dana besomučno kosi", navodi on. 

Kako ističe, vakcinaciju treba što pre sprovesti. 

"Svako odugovlačenje dovodi do toga da nam možda dođu neki sojevi za koje vakcina neće biti efikasna. 

Ipak, siguran sam da smo stali na put, na rep koroni i da polako idemo ka njenim leđima, i da ćemo je 

uhvatiti za vrat. Nadam se da ćemo uskoro ovaj turoban rat dobiti, na dobrom smo putu" zaključio je 

prof. dr Radmilo Janković. 

 

 

Prijavljena 261 neželjena reakcija na vakcinu 

U Srbiji je, zaključno sa jučerašnjim danom, prijavljen ukupno 261 slučaj neželjenih reakcija nakon 

vakcinacije protiv koronavirusa, izjavio je Pavle Zelić iz Agencije za lekove i medicinska sredstva i dodao 

da je to veoma mali broj, imajući u vidu ukupan broj vakcinisanih građana u našoj zemlji. 



 
 

Naveo je da se neželjene reakcije nakon vakcinacije mogu očekivati, ali da je važno to što nije bilo 

dugotrajnih posledica. 

„Do sada nismo imali ništa zabrinjavajuće. Sve što se do sada dešavalo, rešavalo se roku u nekoliko 

dana”, rekao je Zelić, gostujući na televiziji Pink. 

Naveo je da neželjene reakcije mogu da budu povišena temperatura, bol na mestu primene vakcine, 

otok, crvenilo, bol u mišićima, zglobovima, glavobolja, mučnina... te dodao da su ih uglavnom prijavljivali 

građani uzrasta od 45 do 64 godine i da su to češće bile žene. 

„Nema razloga da bilo ko odustane od vakcine zato što se boji neželjenih reakcija, pa svi smo primali 

vakcine od malih nogu i znali da mora da izađe neki pečat, da može da se desi da vas boli glava”, rekao je 

Zelić, prenosi Tanjug. 

Poručio je da ne treba da se plašimo vakcina jer je, ističe, svaka vakcina validna, efikasna i bezbedna. 

„Ona koje je trenutno dostupna, ta je najbolja za vas”, dodao je Zelić. 

 


